
GORDANA RUSAK:  

- Hvala lijepa gospodine predsjedniče. Još jednom lijep pozdrav svima u dvorani.  

Gospodine gradonačelniče, podsjetila bih vas da je zakonska odredba odnosno da 

zakonska odredba kaže da je zabranjeno deponiranje biootpada na deponijima a taj isti zakon 

propisuje i traži njegovu obradu u kompostanama. Na ovim slajdovima koje vidite pokazuje se 

ono što se događa u gradu Zagrebu. Dakle onaj biootpad koji su naši građani marljivo sakupili 

se zakopava na Jakuševcu. Dakle protivno zakonu.  

Protuzakonite odluke vam očito nisu strane. O jednoj je danas već bilo riječi ali sad se čini da i 

protuzakonito djelovanje vam nije strano.  

Dakle meni je jasno da su male kompostane zatrpane otpadom ali gdje je onda projekt 

velike kompostane o kojoj se ne govori? Tu stojimo. A za to vrijeme zatrpavamo otpad na 

Jakuševcu. Postoji video ako vam slike nisu dovoljno jasne ali video u rukama nadležnih 

institucija koje o tome vode računa da se ovo ne događa.  

Dakle moje je pitanje hoćete li gospodine gradonačelniče zaustaviti tu praksu vi sami ili 

će ih zaustaviti institucije ili će to učiniti sami građani kojima je voda došla do grla?  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

Odgovor će dati gradonačelnik Tomislav Tomašević. Izvolite.  

 

……(Žamor)……  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Šta, ukrali ste fotografije, jel'? Jesu ukradene fotografije?  

……(Žamor)……  

Možda će Skupština dobit kaznu onda, to ide na Skupštinu, za autorska prava, kršenje, 

fotografija. Al' to nisu ni vaše kolega Peternel koliko ja znam nego su ovo fotografije  

 

……(Žamor)……  

 

UPADICA iz klupe: - Tema!  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Ovo su fotografije i snimke udruge Ekologija grada, jel' tako?  

 

GORDANA RUSAK iz klupe:  

- Tako je.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Evo pozdravite mi tu udrugu koja je četiri dana osnovana nakon što sam ja postao 

gradonačelnik. A vidim da i dobro surađujete. Tako da baš mi je drago da ta udruga, a jel' 

nemam pojma o udrugama zaštite okoliša i uopće nisam bio u njima aktivan, nikad čuo za te 

ljude nisam dok nisu osnovali udrugu četiri dana nakon što sam ja postao gradonačelnik. I dobio 

sam već nekoliko kaznenih prijava od njih. Al' pazite ovo, za koju optužbu, da pogodujem 

privatnim firmama u dodjeljivanju poslova s otpadom, s glomaznim otpadom. Znači onaj 

glomazni otpad koji je do sad bio u privatnim firmama i koji sad je u gradskom, znači Čistoća 

ga obavlja u potpunosti, kupila drobilice, SOC stavljen u funkciju nakon 15 godina ja sam dobio 

kaznenu prijavu da sam pogodovao privatnim firmama da obavljaju glomazni otpad koji bi 

mogla radit Čistoća. Pa mislim. O.K.  



Znači što se tiče ovih fotografija mogu vam ja pokazat da dođete, mislim rado bi 

prikazao al' ne mogu sad, al' imam fotografije od danas kako izgleda biootpad. Hoćete doć da 

vam pokažem? Evo dat ću vam poslije ako ne želite sada doć da vidite kako izgleda biootpad 

tzv. biootpad koji je danas nošen na odlagalište Jakuševec. Dat ću vam isto tako i konkretne 

brojke.  

Znači mi imamo situaciju da u biootpadu, znači onom što bi trebao bit biootpad imamo 

u ovoj godini u prvih pet mjeseci 5394 tone tzv. čistog biootpada te imamo 5600 tona znači 

prljavog ili znači ajmo reć kontaminiranog biootpada iz kojeg dodatno još, pazite dodatno još 

uspijemo izdvojiti 866 tona a ostalo, kako bi išlo na kompostiranje, a ostalo mora ić na 

odlagalište. I inspekcije su tamo svaki dan. Bile su prije mjesec dana, 

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

bile su prije tjedana i ako išta ima problematično pa valjda bi našli nešto.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo gradonačelniče.  

Imamo dodatno pojašnjenje odnosno zahtjev za dodatnim pojašnjenjem. Izvolite 

zastupnice Rusak.  

 

……(Nerazumljiva upadica gradonačelnika iz klupe)……  

 

GORDANA RUSAK:  

- Sve razumijem, čak vam i vjerujem. Vjerujem vam kolega, gospodine gradonačelniče 

vjerujem vam. A sad ću reći i zašto vam vjerujem.  

Dakle, kažete da je taj otpad kontaminiran i da je zbog toga, dakle nije čisti biootpad 

nego je kontaminiran i iz tog razloga je deponiran na Jakuševcu. Kako vi znate zapravo da taj 

otpad jeste kontaminiran odnosno je li itko od vas, bar nisam ja niti nitko od moje rodbine, nitko 

od mojih poznanika vidio ijednog komunalnog redara koji otvara kante i pregledava kakav je 

taj otpad. Kako onda vi to znate? Nismo vidjeli niti djelatnike Čistoće da to rade a oni to i ne 

moraju radit jer to nije njihov posao. Znači, vi znate nešto za što ne znamo na koji način je 

utvrđeno.  

Ali sad dolazimo do poante. Ja vam vjerujem da je tako. Istina je, kontaminiran je, ali ste vi 

doprinijeli tome da bude kontaminiran. Vi ste sabotirali skupljanje otpada na način da ne dijelite 

vrećice za odvajanje, za odvojeno prikupljanje otpada. Ljudi ne dobivaju vrećice i onda 

računate na to da će oni to pohranit u vrećicama koje će onda kontaminirati taj otpad. Zapravo 

vi sabotirate odvojeno prikupljanje otpada u gradu Zagrebu.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala gospođi Rusak. Gradonačelnik će dati dodatno pojašnjenje.  

……(Smijeh)……  

Izvolite gradonačelniče.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Popit ću si Praxiten prije aktualnog sata.  

……(Žamor)……  

O.K. ajde pomičemo se barem. Znači ajde vjerujete nam znači da ovaj biootpad je 

zapravo miješani otpad. Onaj otpad koji završi na odlagalištu je miješani komunalni otpad koji 

ne smije ić u kompostanu. Kad bi išao u kompostanu imali bi prigovore građana da smo miješani 

otpad stavili u kompostanu i da zato smrdi. Znači i da kršimo zakon što ne smijemo radit.   

Znači pazite, izdvaja se i dalje iz miješanog tzv. otpada ono što je biootpad. Znači izdvaja se i 

dalje. Uspije se 866 tona se uspjelo izvući u prvih pet mjeseci a ostatak je… Znači mi smo 



mogli, znači uredno bi se moglo reć pa ovo je kontaminirano ovo uopće nije biootpad ajmo 

furat to na odlagalište ali i dalje se radi napor da se i tu izvuče biootpad. Zašto? Znači vi sad 

optužujete, kao prvo znači vrećice se dijele. Tko kod nije dobio vrećice za biootpad može se 

javit Čistoći dobit će u roku, ne znam, najkraćem mogućem, direktno dostavljeno. Ne u nekom 

ono što se kaže …… odnosno u grupi.  

Međutim tko je odgovoran za ovu situaciju? Znači ajmo mi sad otvoriti svaku kantu smeđu koje 

ste vi stavili na javne površine i dostupne su ne samo stanarima nego bilo kome tko prolazi. To 

je bio vaš model tzv. odvajanja biootpada. Znači stavili ste smeđe kante na javnu površinu. 

Znači od 120 tisuća kanti pa vjerojatno 40 tisuća spremnika je smeđih na javnim površinama i 

svatko može doć, ubacit kišobran, ubacit što god hoće. I zato, zato se kontaminira biootpad jer 

je sustav koji ste smislili neadekvatan. I zato mi mičemo spremnike u privatno vlasništvo 

višestambenih zgrada ili u boksove kako bi bili pod ključem i kako ne bi prolaznici ili privatne 

firme koje ilegalno odlažu radili to što rade po gradu. Eto zato. A to će itekako kontrolirat 

komunalni redari  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

kao što to rade i sada.  

 


